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PROTOKOLL FRÅN HANDIKAPPRÅDETS 
SAMMANTRÄDE 2007-01-11 

Justerat: 2007-01-16 
 
 
………………………….   ……………………………. 
Margareta Lilliestråle FA        Anita Åkerhielm HiS 
 
Närvarande:  
 
Ledamöter: mötesordförande Margareta Lilliestråle FA 

Anita Åkerhielm HiS 
Åsa Borgström  NHR 
Urban Fernkvist SRF 
Douglas Sagell RSMH 
Anne-Louise Larsson-Kapp DHR 
 

Frånvarande:  Agnetha Mbuyamba  RBU 
 
Politiker från nämnden:  Berit Bornecrantz Diaz (v) 
 
Sekreterare:   Solveig Blid  

 
Tjänstemän:  stadsdelsdirektör Göran Månsson   

 programchef  Anna-Lena Christensson   
 enhetschef  Håkan Wiegandt  
 enhetschef  Thomas Björnstad  
 projektledare  Barbara Schwanhäusser  
   

Sammanträdet hölls vid Östermalms stadsdelsförvaltning, Karlavägen 104, i 
sammanträdesrummet Linné kl. 13.30-16.30. 
 
§ 1. Sammanträdet öppnas 
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle öppnade sammanträdet och hälsade alla 
välkomna.  
 
Alla närvarande gjorde en kort presentation av sig själva 
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§ 2. Godkännande av dagordningen 
Dagordningen godkändes. Inga övriga frågor anmäldes.  
 
Frågorna skrivs i protokollet i den ordning de avhandlades på mötet. 
 
§ 3. Utseende av protokolljusterare 
Anita Åkerhielm utsågs att tillsammans med mötesordföranden Margareta Lilliestråle 
justera dagens protokoll.  
 
§ 4. Datum för protokollsjustering 
Protokollet finns för justering på förvaltningens reception Karlavägen 104, 2007-01-15 
efter kl 13.00.  
 
§ 5. Föregående protokoll  
Föregående protokoll 2006-12-18 godkändes och lades till handlingarna.  
 
§ 6. Presentation av handikapprådet  
Se § 1. 
 
§ 7. Konstituering av handikapprådet  
Agnetha Mbuyamba valdes till ordförande och Margareta Lilliestråle valdes till vice 
ordförande. 
 
§ 8. Stadsdelsdirektör Göran Månsson presenterar sig 
Göran kommer närmast från Kungsholmens stf där han varit direktör i 6 år. Han har 
dessförinnan arbetat som direktör på Skärholmens sdf i 6 år och som socialchef i flera 
distrikt i staden. 
 
Göran delgav att handikappfrågor är prioriterade av alla partier. Strävan är att göra mer 
för att förbättra livssituationen för personer med handikapp, vilket avspeglas genom att 
kostnaderna för verksamheter för personer med olika funktionsnedsättning ökar i staden.  
 
§ 9. Handikapprådets arbete under 2007 
Rådets ledamöter enades om att målsättningen med arbetet i rådet ska vara det som är bäst 
för målgrupperna. 
 
De tidigare föreslagna mötestiderna för 2007 fastställdes, se bilaga. Solveig Blid ska 
försöka flytta sammanträdet den 29/11 till tisdag 4/12.  
 
En viktig fråga som uppkom var samverkan mellan landstinget och kommunerna i form 
av gemensamma vårdplaner.  
 
Rådets är intresserat av att få information om tendenser kring  när det inte fungerar och 
vilka konsekvenser det har för den enskilde.  
 
Socialpsykiatriska enheten har en samverkansöverenskommelse från 2005 där bl.a. 
gemensamma vårdplaner ingår. När det inte fungerar ska en avvikelserapportering göras. 
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Domstolar som länsrätt och kammarrätt prövar det som är principiellt viktigt i det 
enskilda ärendet.  
  
§ 10. Aktuell info angående gruppboendena på Rio och Gärdesbacken 
Håkan Wiegandt redogjorde för den aktuella situationen för de planerade gruppboendena 
för personer med psykisk funktionsnedsättning.  
 
Vad gäller de sju lägenheterna på Rio så är inflyttningen framflyttad på grund av stora 
ombyggnationer i huset p.g.a. att äldreboendet omvandlas till seniorboende och att 
vårdcentralen ska flytta. Gruppboendet på Studenbacken, med sju lägenheter, kan därmed 
bli det första gruppboendet som öppnas i stadsdelen för målgruppen. 
 
Målsättningen med boendena och övrig verksamhet inom enheten är att insatserna som 
ges ska leda till att personerna blir så självständiga som möjligt.   
 
På stödboendet Bo Bergman kommer en gemensamhetslokal för boendestödjarna att 
inredas, vilket kan ge möjlighet till intensifierat stöd för de som bor på Bo Bergman.  
 
För unga personer med funktionsnedsättning och psykisk funktionsnedsättning är inte 
gruppboende alltid en attraktiv boendeform, utan de unga vill hellre bo i egna lägenheter. 
I de nya bostäder som planeras i de nya stadsbyggnadsområdena t.ex. i Hjorthagen, för 
personer med psykisk funktionsnedsättning, planeras inriktningen i stället att bli s.k. 
”Trapphusboenden”, där de boende har egna lägenheter i samma hus och en 
gemensamhetslokal.  
 
För personer med psykisk funktionsnedsättning ansvarar varje enskild 
stadsdelsförvaltning för förmedling av särskilda bostäder. För personer med 
funktionsnedsättning finns en central förmedling av särskilda bostäder för målgruppen. 
Enligt Göran Månsson har detta sannolikt en historisk förklaring ut rättvisehänseende, då 
det varit speciellt ont om bostäder för målgruppen personer med funktionsnedsättning och 
inte gått att bygga nytt eller bygga om bostäder överallt i staden.  
 
§ 12. Socialtjänstens verksamhetsberättelse (vb) 2006 (utkast med i utskicket ) 
Anna-Lena Christensson redogjorde för vb, som det för närvarande arbetas med dagligen. 
 
Mycket annat görs i verksamheterna än det som står i vb, som skrivs utifrån de strikta 
anvisningar som anges från stadsledningskontoret. Alla Socialtjänstens enheter ska också 
skriva ett eget vb.  
 
I korthet framgår i vb att sjukfrånvaron sjunkit för personalen jämfört med 2005. 
Att bygga bostäder för personer med olika funktionsnedsättning har varit ett särskilt 
uppdrag och Enheten för personer med funktionsnedsättning har under året startat ett 
gruppboende. För Socialpsykiatriska enheten har gruppboendet på Rio försenats.    
 
I vb redovisas inte könsfördelning av Socialtjänstens insatser. Uppgifterna går att få fram 
men inte redovisas inte i vb.  
 
Diskussion följde om arbetsmarknadsinsatser för personer med olika 
funktionsnedsättning. Enligt Anna-Lena Christensson är det viktigt att samverka med 
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arbetsförmedling och försäkringskassa, som har ett ansvar för rehabilitering och 
förmedling av insatser för målgruppen. För unga upp till 30 år finns Unga handikappade 
på Globen och Arbetsförmedlingen rehabilitering är numer inkorporerat med 
Arbetsförmedlingen. Det finns en mängd olika bidrag som utgår för att ta emot personer 
med olika funktionsnedsättning på arbetsplatser. Dock måste arbetsplatsen själv också 
bidra, vid t.ex. OSA- anställning (Offentligt Skyddad Anställning ) ska arbetsplatsen bidra 
med 20% av lönekostnaden. 
 
Östermalmsnätet har under året arbetat med gemensamma rehabiliteringsprogram för 
enskilda.    
 
Vad gäller det ekonomiska utfallet för 2006 så blir det klart vecka 3-4.  
 
§ 11. Om psykomotorik för personer med funktionsnedsättning 
Barbara Schwanhäusser är specialpedagog och har arbetat på förskolan och grundskolan i 
stadsdelen med Projekt Psykomotorik, rörelse och hälsa för elever med behov av särskilt 
stöd. Barbara arbetar också som lärare på GIH för att lära kommande gymnastiklärare att 
arbeta med och se möjligheter i att arbeta med barn med särskilda behov i skolans 
ordinarie gymnastikundervisning. Det är enligt Barbara inte ovanligt att barn med 
särskilda behov utesluts från gymnastikundervisningen i skolan på grund av att läraren har 
bristande kunskaper inom området. Barbara arbetar med anpassad fysisk aktivitet och kan 
arbeta med rörelse, dans, avspänning m.m. utifrån den enskildes behov.  
 
Barbaras metod kan användas för olika målgrupper och i olika åldrar. Gäller det barn så 
finns speciellt barnanpassat material, gäller det vuxna så måste det anpassas utifrån ett 
vuxenperspektiv. Allt är möjligt enligt Barbara, bara viljan och kunskapen finns.  
 
Om någon verksamhet eller organisation vill anlita Barbara så kan hon nås på mail 
schwanhaesser@yahoo.se eller tele 0709/75 16 72. Hon behöver tillgång till lämplig lokal 
och tar timpenning. Det går också att få kontakt med Barbara genom Solveig Blid. 
 
§ 13. Enheternas verksamhetsplan 2007 Socialpsykiatriska enheten (utkast med i 
utskicket) 
Håkan Wiegandt redogjorde för delar av innehållet i Socialpsykiatriska enhetens vp.  
 
Grundläggande för arbetet på enheten är medverkan med den enskilde och att tillsammans 
ta reda på inom vilka livsområden personen har en funktionsnedsättning och var stöd och 
insatser behövs. De flesta personer som har insatser från enheten har också pågående 
öppenvårdskontakt med landstinget. Därför är det viktigt att tillsammans med landstinget 
förtydliga var och ens ansvarsområde i relation till klienten.  
 
Målsättningen med arbetet inom enheten ska vara att de enskilda ska leva så självständigt 
som möjligt och på sikt förhoppningsvis utan insatser från Socialtjänsten. Socialtjänstens 
ansvar för målgruppen är sysselsättning, fritid, boende och boendestöd. För vård och 
behandling ansvarar landstinget. Utbudet som ges inom Socialpsykiatriska enheten ska 
bättre anpassas till de yngre i målgruppen, där målsättningen bl.a. ska vara. inriktning mot 
ingång i arbetslivet.  
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På enheten kommer utredningsmodellen DUR att införas, som samtidigt ger både en 
analys av den enskildes behov och delaktighet/medverkan med den enskilde.  
 
Broschyren om Socialpsykiatriska enhetens verksamhet, som precis färdigställts, delades 
ut.  
 
För att Socialtjänsten ska kunna erbjuda insatser till personer som t.ex. sitter hemma 
isolerade i sina lägenheter, så måste verksamheten få kunskap om den enskilde, vilket 
t.ex. kan göras genom en anmälan. 
 
§ 14. Enheternas verksamhetsplan 2007 Enheten för personer med 
funktionsnedsättning (utkast med i utskicket) 
Thomas Björnstad redogjorde för innehållet i vp som i processen för närvarande är att 
förankra tankar och planer med personalen.  
 
För målet att valfriheten ska öka, ska enheten under året utforma en katalog med 
information om de insatser som brukarna kan få. En profil ska också utformas för 
utförarverksamheterna, t.ex. det nya gruppboendet på Rio vård och omsorgsboende, för 
äldre i målgruppen.  
 
För målet kvalitén ska öka, ska enheten utarbeta mätinstrument och införa en 
granskningsmall för handläggarna, där de granskar varandras handläggning för att 
säkerställa att handläggning/bedömning görs lika oavsett handläggare. 
 
Det kommer även fortsättningsvis att åläggas förvaltningen att stå för kostnader för 
sjukskrivning av personal hos privata utförare.  
 
Strävan är att öka den enskildes inflytande över hur insatserna ska utföras. Idag går det 
t.ex. inte att i samband med ledsagarservice göra inköp av dagligvaror. Det går att få 
hemtjänst för att handla dagligvaror, men då syftet med ledsagarservice inte är att göra 
inköp av dagligvaror, så går det inte att göra det samtidigt.  
 
För personer med funktionsnedsättning kommer det, troligen från 2008, ett nytt 
ersättningssystem, där en schablon även kommer att utgå för eget boende med stöd, vilket 
det inte gjort tidigare.   
 
§ 15. Synpunkter/frågor kring info i utskicket 
Inga synpunkter. 
 
§ 16. Listan på inkommen info  
Inga synpunkter. 
 
§ 17. Övriga frågor 
Inga övriga frågor hade anmälts. 
 
§ 18. Avslutning  
Mötesordföranden Margareta Lilliestråle tackade samtliga närvarande och avslutade 
mötet. 
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Bilaga 
Tider för handikapprådets sammanträden 2007.  


